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Protokół Nr ORN.0012.1.6.2014 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji 

Rady Miejskiej w Olecku odbytego w dniu 22 maja 2014 r. 
 

 

Na stan 7 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 7 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego – Wioletta 

Biszewska. 

 

Posiedzenie odbyło się w hali widowiskowo – sportowej LEGA Miejskiego Ośrodka Sportu  

i Rekreacji w Olecku. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Andrzej Kamiński, 

 Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Joanna 

Kozłowska, 

 Księgowa Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Dorota Suchaczewska, 

 Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Urzędu Miejskiego – Elżbieta 

Rękawek, 

 przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 

Otwarcia posiedzenia dokonał Wiceprzewodniczący Komisji – Krzysztof Fidler. 

Tematem posiedzenia było funkcjonowanie Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku. 

 

Dyrektor MOSiR – Andrzej Kamiński 

poinformował, iż informacja o działalności MOSiR została przekazana komisji.  

 

Członek komisji – Grzegorz Kłoczko 

zwrócił uwagę, że dochody zaplanowane na ten rok zostały urealnione. Zaplanowano 

dochody mniejsze – na poziomie 45% dochodów planowanych na rok 2013. Zapytał, czy jest 

szansa, że dochody zostaną zrealizowane w takiej wysokości, w jakiej zostały zaplanowane? 

 

Pani Dorota Suchaczewska 

odpowiedziała, iż dochody na 2013 rok były planowane na bazie studium wykonalności, czyli 

przyjętych usług, które były planowane przed budową hali. Wśród tych usług były między 

innymi opłaty za parking, solarium, których faktycznie nie ma. Ujęte także były środki 

pozyskane ze szkół, a szkoły nie uiszczają opłat. Na 2014 rok planowano dochody na bazie 

wykonanych w 2013 roku, a więc realnych. Wyraziła nadzieję, że uda się dochody te 

zrealizować.  

 

Członek komisji – Grzegorz Kłoczko 

zapytał, czy dochody na 2014 rok zawierają usługi, za które zapłaciłyby szkoły? 

 

Pani Dorota Suchaczewska 

odpowiedziała, że nie.   

 

 



 2 

Członek komisji – Grzegorz Kłoczko 

w związku z tym stwierdził, że należy liczyć się z tym, iż deficyt będzie na poziomie 1 mln zł.  

 

Dyrektor MOSiR – Andrzej Kamiński 

dodał, iż do funkcjonowania MOSiR, kiedy nie było hali, gmina także dopłacała. Dochody 

wynosiły około 140 tys. zł, natomiast budżet wynosił około 800 tys. zł. Obecny deficyt  

w MOSiR będzie zatem wynosił więcej niż 1 mln zł.  

 

Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb  

zwrócił uwagę, że gdyby wykazane zostały pieniądze jakie powinny płacić szkoły za swoich 

uczniów, deficyt ten byłby mniejszy. Z drugiej strony wydatki te zostałyby ujęte w wydatkach 

na oświatę.  

 

Członek komisji – Jarosław Bagieński  

zapytał, czy w tym roku, podobnie jak w roku ubiegłym, będzie na pewien czas zamknięta 

pływalnia? 

 

Pani Dorota Suchaczewska 

odpowiedziała że nie.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Krzysztof Fidler 

zapytał, czy nie jest potrzebna przerwa technologiczna? 

 

Dyrektor MOSiR – Andrzej Kamiński 

odpowiedział, iż są różne szkoły. Jedni zamykają także ze względu na wykorzystanie 

urlopów. U nas nie możemy tego zrobić ponieważ przyjedzie do nas wiele grup, zarówno  

w okresie wakacyjnym, jak i po wakacjach. Można zauważyć, że dzięki pływalni 

zdecydowanie wydłużył się sezon. Grupy sportowe przyjeżdżają we wrześniu, w okresie 

Bożego Narodzenia, wiosną, w okresie świąt Wielkanocnych. W miesiącu maju już było 

wiele grup, a obecnie również przyjedzie kolejna grupa. Nadal problem jest we współpracy ze 

wszystkimi właścicielami oleckich hoteli. Zorganizowane zostało spotkanie, na którym 

zaproponowano reklamowanie na hali ich lokali. Swoje oferty reklamuje jedynie kilka hoteli.    

 

Z-ca Dyrektora MOSiR – Joanna Kozłowska 

dodała, iż na okres wakacyjny ma przyjechać do nas 48 klubów, przy czym każdy z tych 

klubów prowadzi po dwa – trzy turnusy.  

 

Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb  

zwrócił uwagę, iż daje się zauważyć dualizm działania. Z jednej strony mieszkańcy Olecka 

chcieliby, aby było jak najwięcej obiektów, żeby mogli z obiektów tych korzystać. Z drugiej 

strony chcielibyśmy, aby nasze obiekty jak najwięcej zarobiły. Im więcej osób z zewnątrz 

przyjedzie i zostawi u nas swoje pieniądze, tym bardziej zmniejszy się ilość usług dla 

mieszkańców Olecka.   

 

Dyrektor MOSiR – Andrzej Kamiński 

poinformował, iż mieszkańcom i nie tylko oferowane są różnego rodzaju promocje, ulgi. 

Oprócz rodzin posiadających Kartę Oleckiej Rodziny 3+, wprowadzono również karty 

Seniora 50+, uprawniające do zniżek. Gminie udało się także pozyskać środki na organizację 

trzech imprez.  

 

 

 



 3 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

wyjaśniła, iż z Programu Współpracy Transgranicznej Litwa – Polska 2007-2013 realizowany 

będzie projekt „Sport i Turystyka bez granic – wzmacnianie partnerskiej współpracy gmin”. 

W ramach projektu zorganizowane zostaną trzy imprezy sportowe na obiektach MOSiR: 

1) Halowa Olimpiada Lekkoatletyczna dla 150 uczestników w wieku 13-14 lat, 

2) Minimundial dla 120 dzieci w wieku 9 lat, 

3) obóz wodny dla 48 osób  w wieku 15-17 lat. 

W imprezach będą uczestniczyły w równej ilości dzieci z Litwy. W ramach projektu zostanie  

zakupionych 30 kajaków, 60 kamizelek ratunkowych, 10 gier planszowych, 3 składane 

bieżnie tartanowe, wielofunkcyjna gra zręcznościowa, zjeżdżalnia do basenu i mini plac 

zabaw dla dzieci. Wartość całego projektu to 78.728 EUR.  

 

Dyrektor MOSiR – Andrzej Kamiński 

dodał, iż w ramach innego projektu także zostaną zakupione kajaki. Część starych kajaków 

zostanie sprzedanych.  

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

poinformowała, że zostanie zakupionych 10 kajaków, 6 rowerów wodnych i 10 rowerów.  

 

Członek komisji – Jarosław Bagieński  

zapytał, czy rowery będzie można wypożyczać? 

 

Dyrektor MOSiR – Andrzej Kamiński 

uważa, że zorganizowanie wypożyczalni rowerów w MOSiR nie jest dobrym rozwiązaniem. 

Wiąże się to z koniecznością zatrudnienia dodatkowych osób, zapewnieniem odpowiedniego 

warsztatu remontowego.  

 

Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb  

przypomniał, iż pewien czas temu podawane były informacje na temat dojeżdżania na 

pływalnię dzieci ze szkół z innych gmin. Prosił o wyjaśnienie jak sprawa ta wygląda. 

 

Z-ca Dyrektora MOSiR – Joanna Kozłowska 

poinformowała, iż realizowane są projekty, w ramach których z pływalni korzystają dzieci  

z Kowal Oleckich, Świętajna, Wieliczek, Wydmin, jak również z terenu naszej gminy (są to 

m.in. projekty: „Umiem pływać”, „Równość szans dla szkół”, projekty realizowane przez 

Liceum Ogólnokształcące, Zespół Szkół Technicznych, Warsztat Terapii Zajęciowej). 

 

Członek komisji – Grzegorz Kłoczko 

zwrócił uwagę, że gmina utrzymuje MOSiR, planując środki na jego funkcjonowanie  

w budżecie. Do MOSiR przyjeżdżają grupy z zewnątrz, w związku z czym w około 50% 

czasu z obiektów korzystają osoby z zewnątrz. Firma jest deficytowa, a więc jej dochody są 

mniejsze niż wydatki. Dlatego też uważa, że istnieje potrzeba opracowania pewnego planu. 

Przykładowo mieszkańcy gminy powinni mieć zagwarantowaną pewną liczbę godzin 

dziennie do korzystania z obiektów. Podawany był przykład kortów tenisowych i tego, że 

brakuje na nich miejsc.   

 

Dyrektor MOSiR – Andrzej Kamiński 

wyjaśnił, iż na każdy dzień opracowywany jest grafik korzystania z kortów tenisowych. 

Tenisiści wykupują karnet za 500 zł, w ramach którego mogą korzystać z kortów przez cały 

sezon. W innych miastach ceny te są znacznie większe – w granicach 400 zł za miesiąc. Do 

grafiku wpisywane są grupy przyjezdne, są też wolne godziny, na które mogą wpisywać się 
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lub rezerwować dane godziny mieszkańcy. Muszą to jednak zrobić z pewnym 

wyprzedzeniem. Zawsze jednak znajdą się osoby, które będą miały zastrzeżenia.  

Jeśli chodzi o basen, jak już wspominał, organizowane są przeróżne promocje, które mają na 

celu zachęcić do pływania. Organizowanych jest wiele prestiżowych imprez. Najbliższa,  

z udziałem 350 pływaków z całego województwa, odbędzie się w czerwcu, będzie to finał 

konkursu „Warmia i Mazury pływają”. Każdego miesiąca odbywały się eliminacje do finału. 

W związku z tym, iż w eliminacjach najwięcej osób wzięło udział na naszej pływalni, finał 

odbędzie się w Olecku.   

  

Członek komisji – Łukasz Jeleniewicz 

zapytał, czy istnieje możliwość, aby jeden tor, który został wypłycony, był dostępny jako 

normalny tor? 

 

Członek komisji – Jarosław Bagieński  

stwierdził, iż tor ten nie jest już wypłycony. 

 

Członek komisji – Wojciech Rejterada 

zwrócił uwagę, że należałoby się zastanowić nad tym tematem. Praca z małymi dziećmi jest 

problemowa, szczególnie gdy nie ma wypłyconego toru. Poddał pod rozwagę, aby powrócić 

do tego i wypłycić jeden tor.  

 

Dyrektor MOSiR – Andrzej Kamiński 

stwierdził, iż można wypłycić tor, jednak wówczas będą większe problemy, ponieważ 

zmniejszy się liczba torów do pływania sportowego. Dla młodszych dzieci przeznaczony jest 

mniejszy basen.  

 

Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb  

zapytał o szkółki i grupy pływackie. 

 

Z-ca Dyrektora MOSiR – Joanna Kozłowska 

poinformowała, iż szkółki i zajęcia prowadzą: Żabka, Nemo, WOPR, Amfiprion, Aqua 

Aerobic.  Na zajęcia uczęszcza około 150-200 osób.  

 

Członek komisji – Jarosław Bagieński  

zapytał, czy nie było rozmów na temat utworzenia Uczniowskiego Klubu Sportowego? 

 

Dyrektor MOSiR – Andrzej Kamiński 

odpowiedział, iż zostanie utworzony UKS przy Szkole Podstawowej Nr 1 w Olecku. Klub ma 

rozpocząć działalność od września.  

 

Członek komisji – Łukasz Jeleniewicz 

zapytał, czy są prowadzone statystyki ile rodzin korzysta z Karty Oleckiej Rodziny 3+? Jakie 

są to zniżki? 

 

Z-ca Dyrektora MOSiR – Joanna Kozłowska 

poinformowała, iż program funkcjonuje od kwietnia. W kwietniu z karty skorzystało 19 osób. 

Posiadacze karty korzystają głównie z basenu. Rabat wyniósł 64,34 zł. W maju do dnia 

dzisiejszego wejść na kartę było 22. Udzielony rabat wynosi 66,97 zł. Rabat stanowi  

30% stawki opłaty za basen, siłownię, ściankę wspinaczkową i obiekty zewnętrzne, przy 

czym 30% zniżki odliczane jest od biletu normalnego lub od biletu ulgowego. Rabat nie jest 

połączony z obowiązującymi promocjami.  
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Poinformowała, iż od 2013 roku organizowane są półkolonie zimowe i letnie. Z półkolonii 

korzysta średnio około 70 osób w dwóch turnusach. W miesiącu lipcu również planowane jest 

zorganizowanie dwóch turnusów półkolonii letnich.  

 

Dyrektor MOSiR – Andrzej Kamiński 

dodał, iż dzieci z naszego miasta mają możliwości korzystania z bardzo wielu zajęć: piłki 

nożnej, koszykówki, piłki siatkowej, piłki ręcznej, karate, taekwondo, aikido, boksu, 

pływania, nurkowania, szachów, tenisa stołowego, tenisa ziemnego, tańców, różnego rodzaju 

warsztatów organizowanych przez ROK.  

 

Członek komisji – Bożena Jeglińska 

zapytała, jakie są zniżki dla posiadaczy Karty 50+? 

 

Z-ca Dyrektora MOSiR – Joanna Kozłowska 

odpowiedziała, iż posiadacze karty mogą korzystać z siłowni i basenu za 5 zł, bez względu na 

godzinę, w której wchodzą. Warunek jest taki, iż należy minimum dwa razy w miesiącu 

skorzystać z usługi, aby zniżki obowiązywały w następnym miesiącu.  

 

Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb  

zapytał, czy mimo tego, że jest dobrze, mogłoby być lepiej? Czy są jeszcze jakieś plany czy 

założenia do realizacji? 

 

Dyrektor MOSiR – Andrzej Kamiński 

stwierdził, iż zawsze może być lepiej. Obecnie sprzedanych zostało 1008 karnetów. Wiele 

jednak osób z nich nie korzysta. Karnety mają określony okres ważności. Wychodząc 

mieszkańcom naprzeciw, dano możliwość aktywowania karnetów,  które straciły ważność. 

Doładowanie konta o minimum 50 zł pozwala na odzyskanie niewykorzystanej kwoty 

powiększonej o wartość doładowania. Dla porównania poinformował, iż na innych basenach 

niewykorzystana kwota w ramach karnetu przepada.  

 

Członek komisji – Grzegorz Kłoczko 

odnosząc się do pytania Pana Przewodniczącego poinformował, iż rozumie je w ten sposób: 

na jakim procencie maksymalnej efektywności pracują obiekty? Nie da się na to pytanie 

odpowiedzieć inaczej, jak posługując się wskaźnikami.  

 

Dyrektor MOSiR – Andrzej Kamiński 

odpowiedział, iż prowadzona jest pełna dokumentacja, pokazująca ile osób w poszczególnych 

godzinach, każdego dnia korzystało z obiektów.  

100% wykorzystanie obiektów zakładało studium wykonalności.  

 

Członek komisji – Grzegorz Kłoczko 

poinformował, iż są różne sygnały, iż podczas lekcji wychowania fizycznego na basenie, 

większa część dzieci siedzi na widowni, nie uczestnicząc w zajęciach. 

 

Dyrektor MOSiR – Andrzej Kamiński 

wyjaśnił, iż takie sytuacje miały miejsce na początku. Obecnie prowadzonych jest wiele 

kontroli i są to przypadki sporadyczne.  

 

Członek komisji – Jarosław Bagieński  

zapytał o przygotowania do sezonu letniego. Które plaże będą strzeżone przez ratowników? 
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Dyrektor MOSiR – Andrzej Kamiński 

odpowiedział, iż strzeżone będą dwie plaże: Skocznia i Szyjka. Ogłoszony został nabór na 

ratowników. Zgłosiły się trzy osoby. Brakuje w Olecku ratowników.  

 

Członek komisji – Jarosław Bagieński  

zwrócił uwagę, że w okresie letnim, kiedy jest wielu turystów na plaży na Skoczni brakuje 

miejsca. Zapytał, czy nie byłoby możliwości utworzenia plaży po drugiej stronie pomostu (po 

prawej stronie)? 

 

Dyrektor MOSiR – Andrzej Kamiński 

stwierdził, iż był taki plan. Należałoby oczyścić dno, nawieźć żwiru. Wiązałoby się to  

z koniecznością zatrudnienia nowych kolejnych ratowników. 

 

Członek komisji – Łukasz Jeleniewicz 

uważa, że należałoby uporządkować boiska na plaży Szyjka, zapewnić siatkę na boisku od 

siatkówki w sezonie.  

 

Dyrektor MOSiR – Andrzej Kamiński 

odpowiedział, iż nie jest to teren MOSiR. Pomosty na Szyjce są kładzione jedynie na sezon, 

gdyż są one bardzo niszczone. Podobnie siatki. Wszelkie prace muszą wykonać fizycznie 

ludzie, a tych brakuje. Prace, jakie są konieczne do zrealizowania w ośrodku, pochłaniają 

dużo pracy i czasu. Każde dodatkowe zajęcia są znaczącym obciążeniem. 

 

Członek komisji – Łukasz Jeleniewicz 

stwierdził, iż chodzi mu np. o jednorazowe nawiezienie piasku. 

 

Dyrektor MOSiR – Andrzej Kamiński 

zgodził się. Za dowóz i piach należy jednak zapłacić.  

 

Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb  

uważa, że sprawę tę radny powinien zgłosić Burmistrzowi, ponieważ nie należy to do 

obowiązków Dyrektora MOSiR.  

 

 

Na tym posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

 Protokołowała      Przewodniczący Komisji 

 

        Wioletta Biszewska                             Jan Grzyb 

      


